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       ZavařováníZavařování

Dnes si ve všech obchodech můžeme nakoupit ovoce a zeleninu celý rok čerstvé, zmražené, usušené, zavařené Dnes si ve všech obchodech můžeme nakoupit ovoce a zeleninu celý rok čerstvé, zmražené, usušené, zavařené 

do sklenic, plechovek i umělé hmoty. Všechny mají pěkné obaly, ovoce má krásnou lákavou barvu.   A tak  si do sklenic, plechovek i umělé hmoty. Všechny mají pěkné obaly, ovoce má krásnou lákavou barvu.   A tak  si 

celou zimu říkám: „Letos ne. Fakt ne“. A myslím to vážně. Pak přijde období dozrávání jahod. Přece to        celou zimu říkám: „Letos ne. Fakt ne“. A myslím to vážně. Pak přijde období dozrávání jahod. Přece to        

nenechám zkazit, něco do mrazáku, trochu marmelády, pár litrů šťávy. Co by ne. „Ty kupované mají barvu nenechám zkazit, něco do mrazáku, trochu marmelády, pár litrů šťávy. Co by ne. „Ty kupované mají barvu 

díky chemii, éček nepočítaných, cena taky není zrovna příznivá“. Pak přijdou borůvky díky chemii, éček nepočítaných, cena taky není zrovna příznivá“. Pak přijdou borůvky –– jsou vjsou v lese zadarmo,     lese zadarmo,     

trocha práce, šup do mrazáku vedle kopru, do sklenic, do lahví. Po třešních uzraje  trocha práce, šup do mrazáku vedle kopru, do sklenic, do lahví. Po třešních uzraje  

rybíz a maliny, prázdných sklenic ve špajzu ubývá, police se začínají prohýbat.    rybíz a maliny, prázdných sklenic ve špajzu ubývá, police se začínají prohýbat.    

Houby raději   zHouby raději   z většiny   usuším, ale ty vvětšiny   usuším, ale ty v octě miluju a než se kdo naděje, je jich plná octě miluju a než se kdo naděje, je jich plná 

police. Pak přijdou na řadu okurky, ty kupované nemají tu správnou chuť, nakládaná police. Pak přijdou na řadu okurky, ty kupované nemají tu správnou chuť, nakládaná 

zelenina,  spadaná jablka, hrušky na vdolečky, rajčatová šťáva. Mošt už nemívám do zelenina,  spadaná jablka, hrušky na vdolečky, rajčatová šťáva. Mošt už nemívám do 

čeho zavařit a o sklenice škemrám u známých. Pár skleniček červené řepy…….                         čeho zavařit a o sklenice škemrám u známých. Pár skleniček červené řepy…….                         

Ještě že ty švestky si nechá zpracovat manžel.Ještě že ty švestky si nechá zpracovat manžel.                               - li -

Zámecký park v  Kolešovicích měří 24 ha. Není 

přesně známo, kdy byl založen a ohražen.   Podle stáří 

stromů pravděpodobně v 17. století. Převládají stromy 

listnaté – duby,   buky, vrby, břízy, olše, lípy, habry, 

platany a jilmy. Z jehličnatých smrk, jedle a modřín. 

Po celém parku byly     pískem vysypané cesty, vroube-

né okrasnými dřevinami. Tuto krásu udržovalo šest 

zahradníků. Na okraji rybníka stál do roku 1949 dře-

věný altán z latí. Před zámkem na západní straně je 

velké okrasné kolo, kde se projížděl v kočáře hrabě 

Wallis, který kulhal na levou nohu. V zadní části parku 

chovali srnky a   bažanty. Ptactva tu bylo mnoho.  Po-

slední dobou tu však není vidět tetřev, tetřívek, stra-

ky a další. Listí ze stromů se hrabalo a prodávalo se 

jako stelivo. 

Park byl převážně uzavřen a veřejnosti nepřístupný. 

Když už se na vyšších místech vymohlo otevření,     

panstvo opět našlo důvody k uzavření. Tento zákaz 

hlídali dva hajní.  V polích se pohybovalo velké      

množství divoké zvěře. Při honitbě, kterou mělo      

panstvo, se stříleno až 600 zajíců, 3 000 koroptví a 

menší množství zvěře. Pro chov a úkryt zvěře se     

zakládaly takzvané remízky. Na Geblanech, za hřbito-

vem v Zaječí zahradě a u Přílep. 

V roce 1924 byla provedena pozemková reforma. Čeští 

dělníci a domkáři dostali přidělenou půdu. Tu začali 

obdělávat a z výnosu si postavili stodůlku, nebo si   

koupili kravku. Jelikož přidělená výměra nestačila 

k obživě rodiny, která byla početná (obvykle čtyři až 

šest dětí), muselo se dále sloužit u německého sedláka 

nebo na velkostatku. Políčko obdělávali s kravkou.  

Malorolníci a domkáři si navzájem pomáhali. V každé 

menší domácnosti se chovala koza na mléko dětem, 

husy, slepice a králíci. Krmení se obstarávalo na     

mezích, v strouhách a 

loupáním chmeliny. 

Také chodili sbírat 

klásky, aby měli více 

zrní. Na lánech statku 

se oralo parní oračkou. 

Byly to dva těžké   

pojízdné parní kotle, 

stojící na konci pole a 

na laně tahaly proti 

sobě pluh. 

-  li  -



Na pracovní poradě se zastupitelé sešli dne 6.6.2011 a bylo projednáno:  

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Hrenáková, J.Kovář, J.Kozlerová, J.Poděbradská, J.Procházka

- Starosta přítomné seznámil s návrhem programu veřejného zasedání, které se bude konat 14. června od 19 hodin na 
přísálí kulturního domu.                  
-  Zastupitelé byli seznámeni s dopisem Tomáše Lenocha, Kolešovice 272, který informuje obecní úřad o namon-
tování vodoměru pro účely měření stočného. Jak bylo na minulé pracovní poradě domluveno, nebude obec pro stano-
vení stočného akceptovat stav vodoměru. V souvislosti s tímto starosta informoval, že bude na veřejném zasedání 
projednána Obecně závazná vyhláška obce Kolešovice o stanovení výše stočného v obci Kolešovice, která ošetří 
sazby za stočné a způsob jeho úhrady. Sestavení této OZV bude ještě konzultováno s ing. Sedláčkem.                 
-  Firma DROPS Group Jesenice předložila k proplacení druhou fakturu ve výši 334.140,- Kč za provedené práce na 
opravě zámecké zdi. Částka bude rozdělena na dvě faktury s tím, že faktura ve výši 73.620,- Kč bude hrazena 
z rozpočtu obce a druhá ve výši 260.520,- Kč bude zaslána na Středočeský kraj se žádostí o proplacení z přidělené 
dotace. Z přidělené dotace ve výši 700.000,- Kč zbývá ještě odčerpat částku 170.000,- Kč. Tato suma bude obci 
uhrazena, až po předložení závěrečného vyhodnocení akce na Středočeský kraj. Na část zdi u tréninkového hřiště, 
která je vystavěna z tvárnic, byla předložena cenová nabídka za opravu, včetně vybourání tvárnic ve výši 58.000,-
Kč. Zastupitelé s nabídkou souhlasí. Pan Závodský ze Zderazu požádal, zda by mohl tyto tvárnice vybourat a použít 
pro svoji potřebu. Nikdo z přítomných nemá námitek. 
-  Starosta podal informaci, že bylo provedeno vybagrování koryta potoka pod mostem u Bílků. Obecní pracovníci  
koryto čistí od kamenů a pokoušejí se najít vydlážděné dno, aby se navázal spád toku potoka.               
-  Obec uspěla v grantovém řízení v Programu rozvoje venkova v rámci Strategického plánu MAS Rakovnicko 
s projektem „Pojďme ven aneb obnova komunitního života v obci“.  Jedná se o vybudování volnočasové zóny na 
prostranství bývalé skládky.  Obec získá dotaci ve výši 637.281,- Kč a ostatní náklady, včetně DPH ve výši 212.427,-  
Kč budou hrazeny z obecního rozpočtu. Ukončení projektu je naplánováno na květen 2012. 
-  Na veřejném zasedání bude projednána smlouva o budoucí smlouvě kupní a o spolupráci a součinnosti při realizaci 
plynárenského zařízení. Jedná se o spolupráci při vybudování a následného odkoupení plynárenského zařízení ke 
stavebním pozemkům v lokalitě Na tržišti.  
-  Na základě jednání z poslední pracovní porady byl osloven pan Hladík se žádostí o výrobu vstupních vrat ke kos-
telu. Pan Hladík nabídku přijal a v průběhu léta na vratech bude pracovat. 
-  Starosta podal zprávu o místním šetření, které vyvolali manželé Bögiovi, Kolešovice 89 ve věci zamezení vtoku do 
společné jímky majiteli sousední nemovitostí. Místní šetření proběhlo v pátek, 3.6.2011. Přítomen byl i zástupce 
MěÚ Rakovníka, odbor výstavby.                 
-  Obec obdržela dopis od Středočeského kraje, který se týká problematiky dopravní obslužnosti Středočeského kraje. 
Středočeský kraj vypověděl ke dni 31.5.2011 všem autobusovým dopravcům smlouvy  ve vnitrostátní dopravě a za 
účelem výběrů nových dopravců bude vypisovat výběrové řízení. Obec byla oslovena, aby se vyjádřila k této prob-
lematice.   
-  Zastupitelka Brabcová upozornila na havarijní stav sloupku u branky do knihovny. Dále pak požádala o výrobu 
sedátek na houpačku u potoka. Bude zajištěno dodavatelsky.                       
-  Zastupitelka Poděbradská požádala o nátěr a opravu zábradlí na mostě u Bílků a o opravu lávky naproti Lenochům, 
která vede přes výpusť zámeckého rybníka. Poté vznesla dotaz, jak probíhá projektování a dokumentace jednotlivých 
kanalizačních přípojek. Prováděcí dokumentace jsou průběžně předávány občanům.

Na pracovní poradě se zastupitelé sešli 11.7.2011 a také projednali: 

Přítomni:  M. Brabcová, J. Čečrdle, M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář, J. Kozlerová, J. Poděbradská, 

- Partnerství s obcí Puszcza Marianska v Polsku a obcí Gulca na Ukrajině. Na jaře letošního roku byl starosta kontak-
tován panem Igorem Pankovem z Polska s nabídkou přeshraniční spolupráce a návštěvy Ukrajiny ve dnech 24. a 25. 
srpna. Mělo by jít o 6 člennou delegaci složenou ze zástupců samosprávy. Protože ze zastupitelstva obce neprojevil 
nikdo zájem, byly osloveny okolní obce v rámci Mikroregionu Kněževes. Na cestu do Polska a na Ukrajinu bude 
objednán mikrobus Mikroregionu Balkán, který bude řídit pan Souček, jež bude zároveň členem delegace. Dalšími 
účastníky zatím jsou starostové z Kolešova a Kolešovic a členka zastupitelstva z Přílep. Budou tedy osloveni další 
členové samospráv, aby doplnili delegaci na příslušný počet.                
-  Smlouva o dílo na výměnu oken a dveří v budovách ZŠ zatím nebyla podepsána, neboť dodavatel doposud nemá 
pravomocné rozhodnutí soudu ve věci  zrušení insolvenčního řízení, které bylo proti němu zahájeno. Příslušný soud  
rozhodl o zrušení insolventního řízení, ale toto rozhodnutí dosud nenabylo právní moci. Tímto se realizace celé akce 
pravděpodobně posune do průběhu nového školního roku a okna by se vyměňovala po jednotlivých učebnách. Dále 
byli zastupitelé seznámeni, že předběžná cena před podpisem smlouvy může být navýšena zhruba o 150 tis. Kč, 
z důvodu některých úprav oproti původnímu záměru. Úpravy byly provedeny na základě požadavku investora tedy 
obce.                  
- Obec obdržela dopis z MZe ČR, že z důvodu nedostatku finančních prostředků nebyla akce „ Kanalizace Kolešovi-
ce stoka A, D a C“ zařazena do Návrhu akcí k zahájení v roce 2011, ani v letech následujících. Výstavba kanalizace 
bude pouze ponechána v zásobníku pro nový dotační program, který má být vypsán v blíže neurčeném časovém ter-
mínu.  Aby obec mohla ve výstavbě kanalizačních stok pokračovat,  navrhuje starosta podat žádost  o dotaci na vý-
stavbu kanalizační stoky C (Podskal, Kněževeská ulice) do Fondu životního prostředí Středočeského kraje po jeho 
vypsání pro rok 2012. Jedná se o investici zhruba za 9 mil. Kč. 

OBECNÍ  ÚŘAD INFORMUJE  - Č INNOST  ZASTUP ITELSTVA OBCE  



Na popovídání o životě jsem tentokrát zašla za               Na popovídání o životě jsem tentokrát zašla za               
panem Viktorem Procházkou.  panem Viktorem Procházkou.  

                                                                                                                                                                  
Narodil jsem se v roce 1939 na území Ukrajiny v obci 
Huleč Česká. Moji rodiče vlastnili 24 ha půdy, na  

které tatínek hospodařil. Po roce 1939 mu  Sověti část 
půdy sebrali, rolníci směli vlastnit pouze 13 ha.     
Dokonce připravovali, že některé rodiny nechají vyvézt 

na Sibiř. Se začátkem války, když Němci napadli Sov. 
Svaz, už k odsunu nedošlo. V březnu1944, jako tisíce 
jiných Volyňských Čechů, vstoupil tatínek do 

1.čs.armádního sboru. Pamatuji se na něj, když se už 
v uniformě přišel rozloučit před nástupem na frontu. 
Zůstali jsme s bratrem a s maminkou sami. Ta hospo-

dařila s pomocí ukrajinských pracovníků na polích 
sama. V říjnu  44 pracovala u mlátičky obilí právě ve 
chvíli, když jí někdo přišel říct, že tatínek padl u Duk-

ly. Po této zprávě omdlela a ruka jí zůstala pod řeme-
nem stroje. Ten jí  pochroumal ruku tak,  že jí         
ukazováček museli amputovat a prostředník jí zůstal 

ochrnutý.                   

Na konci války  sousedé a příbuzní odcházeli zpátky 
do Čech, odkud pocházeli naši předci. I maminka se     

rozhodla pro odjezd, přestože jak  říkala  „ Nikdo nás 
tam nečeká“. Nenastoupil jsem ani do školy, protože 
odjet jsme mohli každým dnem. Jeli jsme ale až      

posledním transportem v roce 1947, vlakem 
s nákladními vagóny. Jela s námi i maminčina     
matka. Naložili jsme krávu, psa, některé zemědělské 

nářadí a  části nábytku. Pes nám ale po cestě utekl. 

Asi se vrátil   domů. Jeli jsme tři týdny, častokrát vlak 
zastavil a museli jsme platit mašinfírům, aby jeli dál. 
V Černé jsme přestoupili do čsl. vagónů s nápisem  

Reemigranti z Volyně. Odtud už byla cesta lepší.    
Dojeli jsme až do Kolešovic, kde žil od roku 45 mamin-
čin bratr, strýc Loskot. U něho jsme ze začátku bydleli.                                                                                                                 

Česky jsem uměl dobře, škola mi nedělala problémy, 
měl jsem  dobré vysvědčení.  Na kolešovickou          
školu mám krásné vzpomínky. Byla tu řada dobrých 

učitelů. Nejraději jsem měl p. učitele Trojana. Byl      
to výborný kantor, ale někomu se v obci                     
znelíbil a musel odejít pracovat do dolů.                                                             

Dostala vdovský důchod, my s bratrem sirotčí důchod 

a maminka si ještě přivydělávala prací u příbuzných a 
později v JZD. Byla vdova od svých 35 let a už se   
nikdy nevdala. Měla strach, že by nás nový táta neměl    

opravdově rád. V roce 1948 koupila domek, ve kterém 
žijeme dodnes. Domek byl prázdný. Byla v něm jenom 
kamna a obrázek Poslední večeře Páně. K nábytku a 

postelím, které jsme si přivezli z Volyně vydražila  
babička ostatní věci  v kolešovickém zámku. Vyučil 
jsem se spojovým montérem, což bylo zřizování a opra-

va telefonů.  Vojnu jsem absolvoval u radistů na letišti 
Tri Duby u Sliače jako radiooperátor.                                                                                        

Velkým koněm, ne koníčkem byl pro mne sport.  Jako 

školák jsem chodil cvičit do Sokola. V té době jsme   
cvičili v zámku. Po vojně jsem dělal cvičitele žáků 
v Sokole v době, kdy mu předsedal p. St. Zmatlík.   

Přestavěla se „Sokolovna“, byl tu oddíl cvičení, šachis-
tů, fotbal a dokonce se hrálo i divadlo. Tehdy byli lidé 
nadšení nejen do sportu, ale i do práce.                         

V sedmdesátých letech jsme v akci „Z“  postavili na 
hřišti kabiny, přebudovali hřiště, zastřešili tribunu.      
Všechno vlastně slouží dodnes.                                                                                                                            

V roce 1967 jsem se oženil s manželkou Evou. Žijeme 
spolu  už  44 let. Jsem tak trochu jako pohádkový král 
– mám tři dcery. Na rozdíl od pohádek jsou  ale  

všechny hodné. Na ženské jsem měl  v životě opravdu 
štěstí. 

Ne, doma jsem v Čechách, v Kolešovicích, kde žiji již 

64 let a jsem tomu rád.                                                                                                      

                     - li -                                                                                                                 

Ž I J Í  MEZ I  NÁMI  . . .  

Začal jsi chodit do školy. Neměl jsi problém s         

češtinou ?

  Jaké jsi měl dětství ?
  Maminka vás vychovávala sama?

  Co vedlo maminku k přestěhování rodiny do Čech ?

  Co tvoje koníčky ?

  A co rodinný život ?

  Toužíš se ještě někdy podívat „domů“ ? 

Povídali jsme si opravdu dlouho, děkuji za rozhovor a 

ochotu podělit se se svými zážitky s ostatními.



ZÁKLADNÍ  ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE    

PŘIŠEL KOUZELNÍK

V pondělí 6. června do naší školy zavítal kouzelník s     
pořadem Možná přijde i     
kouzelník. Vystoupení mělo 
velký úspěch a s vervou se do 
něj zapojili žáci celé školy. 
Jedno kouzlo společně s kou-
zelníkem předvedla i paní    
ředitelka. Za odměnu prozradil 
kouzelník divákům jeden trik. 
Těšíme se, že zase někdy    
kouzelník do Kolešovic zavítá.

Mgr. K. Kolářová  

ŠKOLA NA NANEČISTO 

Zahájení školní docházky   
přináší do života dítěte        
velikou změnu. Mnoho      
budoucích prvňáčků a jejich 
rodičů se obává, jaké to ve 
škole vlastně bude. Obavy 
z neznámého prostředí jim pak 
kazí poslední volné     měsíce 
před nástupem do školy.

Aby si mohli malí předškoláci 
se svými rodiči bezstarostně 
užít volné dny před zahájením 
školní docházky, pořádá škola 
v Kolešovicích již několik let 
akci nazvanou Škola nanečis-
to. Malí žáci si v přítomnosti 
rodičů vyzkoušejí, jaké je to 
sedět ve školních lavicích.

Setkání předškoláků a jejich 
rodičů s paní učitelkou budou-
cí první třídy se konalo 
26. května a 2. června. Děti si 
vyzkoušely práci na prvních 
samostatných úkolech ve školní lavici, zasoutěžily si, 

poznaly prostředí školy. Rodiče paní   učitelka informo-
vala o pomůckách, které budou děti od září potřebovat.

Děkujeme za hojnou účast a 
dětem přejeme hodně úspěchů 
v první třídě.

Mgr. Markéta Zápalová

DEN DĚTÍ 

Dne 1. června žáci naší školy 
slavili Den dětí. Žáci I.-
VI. třídy se proměnili v piráty a 
vydali se i se zkušenými kormi-
delníky (žáci IX. třídy) 
na plavbu za pokladem. Cestou 
potkávali stanoviště, na kterých 
pro ně měli žáci XIII. třídy   
připravené zapeklité úkoly.

Tereza Veselá 

DEN V TERÉNU 

Na konci každého školního roku 
je organizován den v terénu.   
Letos tomu nebylo jinak. A tak 
se žáci 27. června vydali se   
svými učiteli na trasu v okolí 
obce. Na stanovištích si ověřili 
znalosti ze zeměpisu, přírodopi-
su, z výchovy ke zdraví a      
chování  v mimořádných         
situacích. Počasí nám přálo a tak 
poslední pondělní dopoledne v 
tomto školním roce nám rychle 
uteklo. 

Jiřina Poděbradská 

KULTURNÍ  PŘEHLED ,  STALO SE  …    

LOUČENÍ

Poslední den ve školním roce v pátek 30. června převzali deváťáci své poslední vysvědčení na základní škole od 
svých třídních učitelek Zity Rendlové a Jiřiny Poděbradské. Paní ředitelka PaedDr. Vladimíra Hartmannová se     
rozloučila za základní školu a pan starosta Martin Dvořák za obec Kolešovice.        -  jp -



KLÁNÍ O KRAKOVECKÝ MEČ

Další stateční zástupci naší obce nás reprezentovali na 
klání „ O KRAKOVECKÝ MEČ 2011“ v Rakovníku na 
Tyršově koupališti 4. června. A kdo to byl? Luboš     
Kaufman, Martin Brabec, Tomáš Kotek, Marek Houška, 
Jiří Herink, Tomáš Hrenák, Kristýna Kalíková a Simona 
Hrenáková (náhradnice). Disciplíny byly náročné a   
zábavné. Například oblíbená opičí dráha, soutěž se nesla 
v duchu pirátů, tak také soutěžící myli podlahu na čas, 
natírali podlahu, bojovali na vodě. Disciplína v pití piva 
byla pro mládež, tak náročná, že musel družstvo podržet 
i náš pan starosta. Jako vždy se na této soutěži všichni 
dobře bavili a užili si spoustu legrace.Vyhrálo Podžbán-
sko. Martin zhodnotil výsledek slovy:„Podařilo se nám 
dvojnásobně obhájit třetí místo“ (obsadili šesté místo). 
Poděkování patří rodině Tomáše Hrenáka. Ta se zúčast-
ňuje pravidelně všech klání. Letos Hrenákovi zajistili 
dopravu soutěžících a fandili až do konce.

DISKOTÉKA

Konec školního roku úspěšné složení maturitních zkou-
šek, to chtělo oslavit. Úspěšní maturanti k oslavám při-
dali i kolešovickou diskotéku, která se uskutečnila 
v pátek 10.června 2011 na sále kulturního domu. Je 
dobře, že se diskotéka stává tradiční kulturní akcí pro 
mladé a Martin  Brabec společně se svazem žen má stále 
chuť tuto akci pro své kamarády pořádat. Účast mládeže 
byla slušná a tak se jistě všichni těší na další.

KOLEŠOVKA

Taky jste se těšili na naší prázdninovou mašinku? 
V sobotu 9. června po roce přijela a zdravila nás svým 
typickým funěním a pískáním jak se objevila v obci. 
Doufáme, že stejně radostně bude vidět každou sobotu 
po celé letní prázdniny. A nejen ty letošní. Děkujeme 
všem, kteří se o její zachování na trati zasloužili.

-  jp  -

ZÁMEK CHYŠE

Zhruba v polovině trasy mezi naší obcí a Karlovými  
Vary leží obec Chyše s kouzelným zámkem, přilehlým 
parkem a pivovarem. 
Historie zámku sahá daleko do minulosti. Věnujme se 
období, kdy zámek získal Prokop Lažanský. Ten byl   
nejvyšším kancléřem a potomkem starobylého českého 
zemanského rodu a byl v té době už majitelem Manětína 
a Rabštejna pod Střelou. Chyše získal v dražbě. Statky  
rozšířil a později rozdělil na manětínskou a chyškou 
větev svým dvěma synům Prokopovi II. a Janovi.       
Romantickou podobu zámek získal až přestavbou       
zámecké fasády v letech 1856 až 1858, kdy na zámku 
vládl Prokop III. Lažanský. V roce 1917 přijal místo 
soukromého učitele Karel Čapek v rodině hraběte JUDr. 
Vladimíra Lažanského pro třináctiletého syna Prokopa 
IV. Po druhé světové válce přišla rodina o své jmění na 
základě Benešových dekretů a prodejem paláce v Praze. 
Prokop Lažanský se oženil s německou hraběnkou, která 
byla sestřenicí německého ministra zahraničí a obě ženy 
se navštěvovaly. Došlo k vyvlastnění a zámek připadl 
státu. V poválečném období až do 80. let chátrající    
objekt sloužil jako ředitelství lesů, internátní učiliště, 
škola v přírodě a nakonec byl na 20 let uzavřen.                
Majitelem a současným „zámeckým pánem“ je pokračo-
vatel české šlechtické rodiny Lažanských, Vladimír    
Lažanský (historie rodiny je doložena od roku 1534).                          
Zámek koupil zpět v roce 1996 za 10 milionů korun od 
jedné akciové společnosti, která jej získala bezplatným        
převodem. Rekonstrukce stála další miliony, ale ve    
spolupráci s ministerstvem kultury ČR a Památkovým 
ústavem v Plzni se rekonstrukce podařila a zámek je 
přístupný veřejnosti. Můžete zde navštívit výstavy,     
koncerty. Pořádají se zde svatební obřady. Prohlídka 
zámku i s průvodcem zahrnuje reprezentační a obytné 
prostory, rezidence bývalých majitelů, pokoj Karla   
Čapka, sbírku loveckých zbraní.  V zámku můžete letos 
vidět výstavu kostýmů z pohádkového seriálu Arabela.    
Některé je možné si i vyzkoušet.          

Součástí zámku je historický pivovar, kde se vaří poctivé 
české pivo z kvalitních českých surovin sladu, chmelu, 
vody pod vedením šikovného sládka.

Zámek je mou osobní vzpomínkou na školní léta a školu 
v přírodě. Byl to jediný zámek ve kterém jsem pobývala 
ač nepatřím mezi šlechtu. Vzpomínám, jak jsme se do 
zámku chodili každé dopoledne učit. Do pokojů 
s malovaným stropem, vysokými dveřmi a zničenými 
parketami. Po rekonstrukci jsem zámek navštívila 
s rodinou dvakrát, ale známá místa kromě parku jsem 
ještě neviděla. Poprvé nebyla sezóna a podruhé jsme 
přijeli pozdě na poslední prohlídku. Do třetice se na  
zámek chystáme o těchto prázdninách.

                    - jp -

TIP  NA VÝLET 



OHLÉDNUTÍ UPROSTŘED LÉTA

V době letních prázdnin mají zájmové kroužky 

většinou pauzu. Vedoucí i děti musí nabrat nové síly do 

další práce. Pro nás je to vhodný okamžik k ohlédnutí se 

za celoroční prací mladých hasičů.Kolektiv mladých 

hasičů se v Kolešovicích schází každý pátek a pod      

vedením Jiřího Čečrdleho a Marcely Holé se věnují     

přípravě na hru Plamen, plní okruhy celoroční činnosti -

absolvují výlety, podílí se na udržování čistoty a pořádku 

ve zbrojnici, sbírají papír, plní odznaky odbornosti 

(kronikář, strojník, velitel apod.), na výroční valnou     

hromadu si připravují kulturní program nebo připravují 

nástěnky s hasičkou tematikou. Najde se čas na nejrůz-

nější hry.

Na jaře vyvrcholila příprava na druhé kolo 

okresní soutěže hry Plamen. Ještě před tou nejdůležitější 

akcí se 30. dubna uskutečnila soutěž v požárním útoku 

ve Zbečně. Většina družstev sem pravidelně jezdí, a to 

především proto, že si závodníci vyzkoušejí disciplínu 

takzvaně naostro. Kolešovičtí mladí hasiči výkonem   

obsadili konečné sedmé místo. 

Pak už vše směřovalo k velké soutěži v Rynhol-

ci 27. a 28. května. Dvoudenní soutěž kolektiv zahájil 

výletem do nedalekých Lán, kde navštívil Muzeum spor-

tovních vozů a prohlédl si novu sochu prvního českoslo-

venského prezidenta před muzeem T. G. Masaryka. 

Naše družstvo v soutěžním ročníku 2010/2011 

poprvé nastoupilo za kategorii starších ( 11 – 14 let). To 

znamenalo novou disciplínu a také mnohem větší a     

zdatnější konkurenci. Na podzimním kole získali v     

závodu požárnické všestrannosti sedmé místo a ve      

štafetě dvojic  místo desáté.  Soutěž byla zahájena 

v pátek disciplínou štafeta CTIF ( Mezinárodní technický 

výbor pro prevenci a hašení ohně) na 400 metrů – naši 

závodníci překonali překážky a splnili úkoly na devíti 

úsecích v čase 107, 98 vteřin a obsadili deváté místo. U 

večerního táboráku všichni doufali, že v sobotu se 

umoudří počasí a nebude pršet. A umoudřilo! Závodníci 

hned ráno odběhli štafetu čtyři krát šedesát metrů v čase 

65, 17 vteřin a získali tak v této disciplíně sedmé místo. 

Jak už bylo zmíněno, vstoupili naši mladí hasiči do     

kategorie starší, což pro ně znamenalo poprvé absolvovat 

disciplínu požární útok CTIF. Disciplíny CTIF jsou    

mezinárodní disciplíny, ve kterých se Češi v průběhu let 

vypracovali a na mezinárodních olympiádách se umísťují 

na prvních příčkách. Naše družstvo disciplínu pilně    

trénovalo, nicméně nevyhnulo se chybám, za které      

nasbíralo trestné body. Závodníci splnili úkoly v čase 

104, 03 vteřin ovšem s přičtenými trestnými body       

například za nepřekonání „vodního příkopu“, za špatně 

uvázaný uzel a také za mluvení, byl výsledný čas 201, 03 

vteřin, který zajistil skvělé páté místo v této náročné   

disciplíně. Soutěž uzavírala královská disciplína,       

požární útok.  Terče byly naplněny za 54, 10 vteřin a to 

znamenalo desáté místo. Celkový součet bodů za      

umístění v jednotlivých disciplínách byl 48 a to našemu 

družstvo přineslo celkové  deváté místo. 

Za týden odjely děti na Luženskou šedesátku. 

V soutěži jednotlivců v běhu na šedesát metrů 

s překážkami Kolešovičtí startovali v kategoriích mladší 

dívky, mladší chlapci a starší dívky. Nejlepšího výsledku 

dosáhla výkonem 22, 31 vteřin Nela Týčová. To už se 

blížily prázdniny a byl čas na tradiční odpoledne         

nazývané ukončení soutěžního roku. Akce se konala u 

zámeckého rybníka, děti si zahrály hry, hledaly sladký 

poklad a opékaly buřty. 

Činnost sboru netkví jen v práci s kolektivem 

mládeže, je třeba zmínit také soutěžní družstvo           

dospělých. Kolešovičtí se první květnou neděli zúčastnili 

základního kola soutěže v požárním sportu v Přílepích. 

Dosažené výkony v disciplínách, běh na sto metrů 

s překážkami a požární útok, stačily na čtvrté místo.

Na jaře a v létě má více práce také výjezdová 

jednotka – v posledních měsících vyjížděli kolešovičtí 

hasiči k několika zásahům – třikrát odstraňovali           

překážku – padlý strom – (mezi Pšovlkami a Senomaty a 

v Kolešovicích) a dvakrát vyjížděli k požáru lesního   

porostu na Novém Dvoře u Řeřich.

Za SDH Jaroslava Čečrdlová

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ KOLEŠOVICE  INFORMUJE :



ZPRÁVY Z  DOMOVA KOLEŠOVICE

ŽIVOT V DOMOVĚ

Čas letí jako bláznivý…… zpívá v jedné písni Karel Gott, spravedlivé na tom je, že letí všem stejně. Od posledního 

vydání Kolešovických listů ještě sice tolik času neuběhlo, ale událostí v našem Domově bylo mnoho.

KOLEŠOVICKÝ VÍCEBOJ

        

Ve čtvrtek 26. května se uskutečnil již IV. Kolešovický víceboj.  

Pozvání přijali soutěžící Domovů: Domov na Zátiší Rakovník,      
Domov seniorů Nové Strašecí, Domov Fr. Kloze Kladno, Domov 

Švermov, Domov seniorů Žatec, Domov pod lipami Smečno, Domov 

Unhošť a Domov v zahradách Zdice. Soutěžilo se v těchto disciplí-
nách: ruské kuželky, hod na plechovky, hod na cíl, věšení prádla, 

puzzle 3D, filmománie, znalostní kvíz ze světa zvířat, hledání      

předmětů v obilí, šroubování víček. Chvíli čekání na výsledky      
zpříjemnili svým vystoupením naši klienti pod vedením V. Čerňáko-

vé, ukázkami z muzikoterapie, dále nám zazpíval pěvecký soubor  

Rosničky K+K pod vedením paní Ryvolové a nakonec nám zahrála 

skupina Senior Band pana Zdeňka Černého. Náš Domov se umístil na II. místě.

OLYMPIÁDA ZDICE

Rok se s rokem sešel a je tu opět pozvání na sportovní hry seniorů ve 

Zdicích, které se konaly 8. června. Již na XI. ročníku sportovních her 

nás reprezentovalo pánské trio ve složení: F.Kressl, J. Tvrz a J. Wal-

ter.  Soutěžilo se celkem ve 13 disciplínách, kterých se zúčastnilo 10 
domovů. Ačkoliv pánové bojovali statečně, na přední tři místa to 

bohužel nestačilo. Což jim ovšem náladu nezkazilo, neboť den ve 

Zdicích si náramně užili. A jelikož se jednotlivých soutěží účastnil i 
doprovod, nebyla o zábavu nouze. V soutěži doprovodu vybojovala 

Vlaďka Vicjanová první místo. Všem soutěžícím děkujeme za       

reprezentaci a gratulujeme.

Stejný den, kdy se konaly sportovní hry, jsme se zúčastnili i pěvecké 
soutěže Seniorsuperstar v Domově seniorů v Novém Strašecí.       

Ačkoliv jsme se ve Zdicích neumístili, v pěvecké soutěži můžeme říci, že jsme přijeli, zazpívali a zvítězili. Celkem 

závodilo 7 družstev. V soutěži celků jsme se umístili na pěkném 2.místě.V kategorii jednotlivců nám ze 64 účastníků 
vyzpívala paní Alena  Brodňanová krásné 1. místo.         Děkujeme a blahopřejeme.

VÝLET NA BEROUNKU

První letní den, jsme oslavili výletem na Berounku. Stejně jako loni, 

jsme přijali pozvání na 3denní výlet, kterého se zúčastnil Domov 
seniorů Nové Strašecí a domov Domino ze Zavidova.  Program byl 

opravdu pestrý. Na rozcvičení si někteří pánové zahráli fotbal,      

opékaly se buřty, druhý den jsme byli na hradě Křivoklátě, kde jsme 
si poslechli přednášku o výrech Křivoklátska, jeli jsme se podívat na 

rozhlednu do Velké Bukové, povozili jsme se na lodičce. Zlatým     

hřebem druhého večera bylo vystoupení masek.Klienti ze Zavidova a 
Nového Strašecí, si připravili velmi vtipné vystoupení. K dobré    

náladě nám střídavě hráli a zpívali na harmoniku pan Zdeněk Černý, 

na kytaru ředitelka Domova seniorů paní Miluše Jůnová.

HUDEBNÍ HÁDANKY

Dne 12. července 2011 přijel zpříjemnit krásné letní odpoledne pan Šimon Pečenka se svými písničkami z filmového 

plátna. Pan Pečenka si pro naše klienty připravil kvízové otázky k ukázkám z filmových písniček, jako jsou např. 
Hříšní lidé města pražského, Dívka v modrém, Eva tropí hlouposti apod. Zpěv byl proložen zajímavostmi z doby 

natáčení těchto filmů a tak jsme se dozvěděli spoustu zajímavých informací. 



TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ  LEV KOLEŠOVICE    

S PÍSNIČKOU OD A DO Z
To je název nového hudebního pořadu, kterým 
nás přijeli potěšit manželé Podhorských až 
z dalekého Pelhřimova. V sobotu 23. července 
tak Domovem zněly písničky známých inter-
pretů. A jelikož se jednalo o takové hity, jako 
např. Lady Carneval od Karla Gotta či Bílá 
orchidej od Evy a Vaška, mnozí se neudrželi 
a s chutí si nejen zazpívali, ale i zatancovali.

POUŤOVÉ HUDEBNÍ ODPOLEDNE 
Ačkoli to během dne nevypadalo, přesto se nám nedělní pouťové 
odpoledne 26. června vydařilo. Ve spolupráci s obcí Kolešovice, 
nám i dalším spoluobčanům, přijel zazpívat pan Petr     Kubec se 
zpěvačkou Janou Koutovou vokalistkou   Hany Zagorové a spo-
lupracovnicí dalších zpěváků. Jejich program byl rozdělen do 3 
částí: muzikálové melodie, lidové písně a směs populárních písní, 
našich i zahraničních. A protože nejen      hudbou živ je člověk, 
tak bylo zajištěno i občerstvení. Program se všem velice líbil a 
panu Kubcovi a slečně Janě Koutové   děkujeme.          E.

Jak jsme vás již informovali na začátku července, novým trenérem A-
mužstva dospělých v Kolešovicích se stal, bývalý hráč Lva a také tre-
nér žáků, Tomáš Kozler. Ten převzal tým po Pavlu Barthelovi st.    
Položili jsme mu před startem sezóny několik otázek.           
Co tě přimělo kývnout na nabídku vedení trénovat A-tým mužů?          
Zájem byl jak z vedení, tak ze strany hráčů a jelikož mám fotbal v 
Kolešovicích rád, nabídku jsem přijal.                           
V jakém stavu si převzal tým po sestupu do III. třídy?             
Na týmu bylo znát zklamání ze sestupu, ale také odhodlání vrátit se 
co nejdříve zpět do II. třídy.           
Určitě si sledoval výkony týmu v minulé sezóně. Co jsi u hráčů    
nejvíce postrádal a naopak co by se dalo vyzdvihnout ?           
Výkony jsem samozřejmě sledoval. Myslím, že vázlo zakončení a 
mnohdy také kombinace. V některých zápasech byl problém i na 
postu brankáře. Naopak mužstvu nechyběla bojovnost, i když se   
nepovedlo soutěž zachránit.                  
V sobotu sis na turnaji v Pustovětech odbyl premiéru na lavičce 
dospělých, jak si byl spokojen s výkonem mužstva?               
S výkonem mužstva na turnaji jsem byl spokojen, vždyť jsme ho   
vyhráli, ale určitě musíme dál pracovat na některých věcech, přípra-
va je teprve na začátku.               
Jak bude dál probíhat letní příprava?             
Dál budou probíhat tréninky 2x v týdnu. Naplánovány jsou také na 
každý víkend přípravná utkání. Těsně před startem soutěží bychom 
měli trénovat 3x v týdnu.           
Jaké jsou ambice a cíle mužstva pro další sezónu?           
Postoupit samozřejmě zpět do II. třídy.         
Proběhnou nějaké pohyby v kádru? Jsou vyhlédnuté nějaké posi-
ly?                          
V kádru žádně velké změny nebudou. Z hostování se vrací Karel 
Krumhanzl, na postu brankáře zkoušíme Tomáše Rotka a zájem je 
také o Luďka Jankuru z Oráčova.            
Lev po dlouhé době přihlásil do další sezóny místo dorostu B-tým, 
jak bude probíhat případná vzájemná spolupráce?           
Spolupráce snad bude dobrá, zatím probíhají společné tréninky a 
určitě budeme rotovat s některými hráči.         
Myslíš, že současné mužstvo má na to, bojovat o postup zpět mezi 
okresní elitu?           
Hráči jsou zdravě nabuzeni a chtějí se poprat o postup. Tým na to 
určitě má, ale hodně napoví první zápasy.

ČLK – SK Zichovec 1:6 (0:1)

Branka: 79. Herink 

To, že nebude mít Lev zrovna dobrý den, 
naznačil již odjezd k zápasu. Z páteční 
nominace se omluvili z různých důvodů 
Jankura a Vicjan. Zranění z pátečního 
tréninku si odnesl Barthel. Nemluvě o 
hráčích, kteří si místo zodpovědného pří-
stupu k zápasu zvolili jiný druh přípravy. 
Vrcholem všeho bylo vyjádření Spáčila, 
kterému se prostě nechtělo. Šanci tak   
dostali hráči širšího kádru.Myslím, že 
není potřeba k utkání cokoliv sáhodlouhé-
ho psát, protože kdo byl a viděl, tak ví. 
Soupeř hrál hodně kvalitní fotbal a ukázal 
propastný rozdíl mezi jím a Lvem. Zda to 
bylo pouze díky naší slabší sestavě nebo 
ne, to je již na diskuzi. Faktem je to, že 
jsme byli tak 80% zápasu pod tlakem a na 
naši branku se valil jeden útok za druhým. 
Ani snad není důležité jestli jsme prohráli 
5,7, nebo 10:0, protože jediný zásah    
našeho mužstva zaznamenal Jirka Herink. 
Ale  je klíčové, jak k zápasu přistoupil 
soupeř a jak my. Teď myslím přístup   
některých hráčů. To ať si přebere každý 
v sobě. Na druhou stranu je dobře, že   
takový zápas přišel, protože je pořád čas 
něco udělat a vyříkat si, co vlastně kdo 
chce fotbalu v Kolešovicích dát. 

Sestava: Rotek – Krumhanzl (65. Holeček 
M.), Štícha, Kovář, Matějovský P. – Rid-
zoň, Barthel (30. Zuska V. st.), Polánek, 
Zuska V. ml. – Kottek, Herink J.

       Za TJ ČLK, Michal Štícha



JAK  BYLO?  POČAS Í  V  OBC I .

K V Ě T E N   

TEPLOTY V KVĚTNU [°C]
SRÁŽKY V KVĚTNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2009 32,5 25.05.2009 - 1,5 04.05.2009 13,59 63,5 20,0 27.05.2009

2010 26,0 24.05.2010 3,0 08.05.2010 12,21 101,5 16,5 14.05.2010

2011 32,0 31.05.2011   - 2,5 04.05.2011 14,78 32,5 10,0 03.05.2011

Č E R V E N  

TEPLOTY V ČERVNU [°C]
SRÁŽKY V ČERVNU 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2009 33,0 14.06.2009 1,0 05.06.2009 14,93 87,5 45,0 25.06.2009

2010 34,5 29.06.2010 5,5 05.06.2010 17,77 53,5 25,0 03.06.2010

2011 32,0 05.06.2011 7,5 10.06.2011 18,24 69,5 18,0 06.06.2011

NOVÁ ATRAKCE  NA KOLEŠOVCE     

Pokud podle fotky přemýšlíte o nové atrakci v Kolešovicích 

jako náhradě za Kolešovku, mýlíte se. To jen letošní  deštivé 

léto předvedlo, co dovede. Voda podmáčela koleje těsně za   

nádražím a pod tíhou velké lokomotivy se v sobotu 23. červen-

ce koleje prohnuly. A protože ty staré lokomotivy jsou moudré, 

tak aby nedošlo k neštěstí vykolejením, zablokovaly se všechny 

brzdy  a  bylo hotovo. Už to vypadalo, že Kolešovice budou mít 

trvalou vlakovou atrakci. Ale provozovatelé výletních jízd  

z luženského muzea  si poradili.  Koleje namazali, aby  

z inkriminovaného místa vytáhli lokomotivu smykem. Lidská 

síla však nestačila a tak ochotně pomohli  s výkonnými stroji 

Čečrdlovi. Chvíle zápolení, napětí, několik  přetrhlých  řetězů a 

konečné vítězství zemědělské mechanizace. Nejdříve si oddychli pořadatelé, pak cestující a nakonec  si odfoukla i 

lokomotiva a vydala se s malým zpožděním zpět. Odpolední jízda byla už bezproblémová.                       

Kéž by se vždycky všichni lidé chovali takhle.

-  li  -

Tuhle českou polku napsal kdysi J. Pejša - Borotínský. 

„Nemůže být lepší dráhy než ta naše lokálka, ta si pyšně 

vyfukuje jak vojenská kutálka. Nikdy netoulá se, plazí, 

ale rázně cestu razí, vesele si píská, radostně tak výská, 

táhne nebo tlačí, i autu postačí! Nám denně za svítání 

zapískne uvítání, tak připomíná naráz, do práce sveze 

nás a proto: Sláva naší Kolešovce, že jsme v práci 

včas!“ 



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.            
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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  I n g e b o r g  Č e r n á        

M a r i e  Š a l á t o v á          

Z d e ň k a  H e j h a l o v á     

                                         B l a h o p ř e j e m e !

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok 

        VÝZNAMNÉHO ŽIVOTNÍHO JUBILEA SE V MĚSÍCÍVÝZNAMNÉHO ŽIVOTNÍHO JUBILEA SE V MĚSÍCÍCH ČERVENCI A SRPNU CH ČERVENCI A SRPNU 2011 DOŽÍVAJÍ 2011 DOŽÍVAJÍ 

TITO  NAŠI SPOLUOBČANÉ.  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODUTITO  NAŠI SPOLUOBČANÉ.  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET.                        DO DALŠÍCH LET.                        

S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

R ů ž e n a  H r u b á                   

L i b u š e  R ů ž i č k o v á   

H e d v i k a  B r a b c o v á  

R o s t i s l a v  V a ň h a                               

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI  OBYVATELE NAŠÍMEZI  OBYVATELE NAŠÍ OBCEOBCE

      * 4. června 2011 Tobiáš  Samuel  Vaš ina                

*  8. června 2011  S a n d r a  M a t ě j o v s k á                            

Tobiášovi a Sandře přejeme krásný a spokojený život. 
     Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

V měsíci květnu, červnu a červenci nás opustili naši spoluobčané :  

pan   J o s e f  S a c h r      30. 05. 2011

pan  J o s e f  K u d r n a             21. 06. 2011 

pan   P e t r  L o u ž i l          01. 07. 2011  

Č e s t  j e j i c h  p a m á t c e  !

†
†

†

N E J V Ě T Š Í  U D Á L O S T  V  O B C I  V E  Z K R A T C E

V pátek 22.července bylo dokončeno vyasfaltování 

silnice od Pšovlk k železničnímu přejezdu.

…  a takový byl začátek výstavby kanalizace v roce 

2010

P O Z V Á N K A

Dne 25. srpna 2011 od 17 hodin na přísálí kulturního domu v Kolešovicích se koná setkání 

důchodců. K tanci a poslechu hraje trio pana Kose.  Všechny vás srdečně zveme !




